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PROTOKÓŁ  Nr VII/2015 

SESJI RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 23 października 2015 roku 

 

 odbytej w Urzędzie Gminy w Boćkach w sali konferencyjnej, pod przewodnictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Pawła Rzepniewskiego. 

Obrady rozpoczęto o godz. 9
oo 

, a zakończono o godz. 11
20 

. 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 14 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Bazylewski Krzysztof   9. Piotrowska Krystyna 

2. Derehajło Teresa    10. Rynans Waldemar 

3. Góralczyk Eugeniusz   11. Rzepniewski Paweł 

4. Jakimiuk Anatol    12. Skomorowski Marek 

5. Koptewicz Walentyna             13. Zawadzka Iwona 

6. Lipiński Zbigniew    14. Zalewski Robert 

7. Niewiarowski Marcin                           

8. Oliwniak Agnieszka 

 

Nieobecna: Radna Wasiluk Maria 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Bobel Maciej, Przewodniczący Powiatowej Rady Izby Rolniczej w Bielsku Podlaskim 

5. Kędra Ptaszyńska Dorota – Radna Sejmiku Województwa Podlaskiego 

6. Sołtysi wsi 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Rzepniewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 14 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i nadmienił, że porządek dzienny i projekty uchwał radni 

otrzymali w terminie ustawowym. Zapytał czy radni mają uwagi do porządku. Pan Stanisław 

Charyton Sekretarz Gminy zaproponował wprowadzenie zmiany kolejności tematów obrad. 

Chodzi o  to aby punkt 5 porządku zmiany do budżetu gminy przenieść niżej na pozycję 6 i 

odwrotnie punkt 6 porządku Plan Gospodarki Niskoemisyjnej omówić wcześniej jako 5. 

Zmiana porządku wiąże się z kolejnością podejmowania decyzji przez Radę. W przypadku 

uchwalenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Boćki, będzie potrzeba 

wprowadzenia zmian w uchwale WPF i uchwale Budżetu Gminy. Radni wyrazili zgodę na 

proponowaną zmianę porządku. W głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęto następujący 

porządek: 

1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad VI Sesji Rady Gminy 
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3. Informacja Podlaskiej Izby Rolniczej o bieżących sprawach w rolnictwie 

4. Informacja Radnej Wojewódzkiej na temat funkcjonowania Sejmiku Województwa 

Podlaskiego 

5. Rozpatrzenie informacji i podjęcie uchwały w sprawie wdrożenia do realizacji Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Boćki  (Plan był wyłożony do wglądu w Urzędzie 

Gminy Boćki, pokój nr 15) 

6. Podjęcie uchwał w sprawie wprowadzenia zmian do WPF i zmian do budżetu gminy 

7. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 

8. Sprawy różne i bieżące gminy 

9. Interpelacje i zapytania radnych 

10. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

11. Zamknięcie obrad sesji 

 

 

Ad pkt 2. Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z VI Sesji był wyłożony do 

wglądu na 7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji,  zapytał czy są  jakieś uwagi 

lub pytania. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie 

protokołu z obrad VI Sesji Rady Gminy „za”-oddano 12 głosów, „ przeciw”-0,  wstrzymało 

się 2 głosy. Protokół został przyjęty większością głosów. 

Ad pkt 3 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatowej Izby Rolniczej w Bielsku Podlaskim i 

jednocześnie członek Walnego Zgromadzenia Podlaskiej Izby Rolniczej Pan Maciej Bobel. 

Podlaską Izbę Rolniczą reprezentuje 209 delegatów wchodzących w skład 14 Rad 

Powiatowych. W każdym powiecie wybrany jest Przewodniczący Rady i Delegat, którzy 

tworzą skład Walnego Zgromadzenia. W każdym powiecie PIR posiada swoje powiatowe 

biuro. Struktura taka pozwala na łatwiejszy dostęp rolnika do Izby. Zaraz po wyborach, nowa 

Rada Izb  zmierzyła się z problemem suszy w naszym regionie. Przewodniczący Izby omówił 

przebieg trudnej pracy komisji ds. suszy. Poinformował o działaniach PIP. Jedną z ważnych 

form jest doradztwo prawne rolnikom w zakresie działalności rolniczej. Izba opiniuje projekty 

aktów prawnych dotyczących rolnictwa i prawa miejscowego, występuje z wnioskami o 

zmianę rozporządzeń, jak dotychczas wszystkie wnioski zgłoszone przez Izbę były odmowne, 

nie przyjęte do realizacji. Organizowane są szkolenia podnoszące kwalifikacje osób 

zatrudnionych w rolnictwie. Prowadzona jest działalność doradcza dotycząca możliwości 

pozyskania środków unijnych przez rolników, sporządzanie wniosków i projektów 

finansowanych z PROW, pomoc w wypełnianiu wniosków o dopłaty bezpośrednie. Ostatnio 

zmienił się model wypełniania wniosków o dopłaty rolnicze. Obecnie tworzą się i wchodzą 

gospodarstwa wielkotowarowe, ponad stuhektarowe, budują fermy i chlewnie. Wiosną będzie 

nabór wniosków na wsparcie małych niskotowarowych gospodarstw. Dyskutowano na temat 

szkód wyrządzanych przez dziką zwierzynę.  

Wójt prosił Pana Przewodniczącego PIP, żeby Izba Rolnicza współpracowała z gminą i z 

rolnikami, prosił o dobre doradztwo dla rolników. Posiadanie przez rolnika wiadomości i 

wiedzy daje rozwój gospodarstwa i dostęp do pozyskiwania funduszy i pozyskiwanie 

punktów. 

Sekretarz Gminy powiedział, że do Wójta wpłynęło pismo aby do 6 listopada br wyznaczył 

osobę do składu komisji. Zapytał, o jaką osobę chodzi, kto może wchodzić w skład komisji, 

ponieważ Wójt to może wyznaczyć tylko pracownika, natomiast nie ma uprawnień do 

wyznaczania rolnika, rolnika może wskazać lub typować. 
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Pan Bobel Maciej odpowiedział, że nie jest zorientowany kto może wchodzić do składu 

komisji. 

Ad pkt 4 

Pani Dorota Kędra Ptaszyńska omówiła zakres działalności samorządu województwa, jego 

władze i skład. Organem samorządu województwa jest sejmik województwa i zarząd 

województwa. Kadencja trwa 4 lata. Sejmik województwa liczy 30 radnych w tym 5 

członków zarządu. W skład Zarządu wchodzi Marszałek Mieczysław Baszko, V-ce Marszałek 

Maciej Żywno, V-ce Marszałek Anna Naszkiewicz i dwóch członków Bogdan Dyjuk i Jerzy 

Leszczyński. Sejmik obraduje na Sesjach zwoływanych przez Przewodniczącego Sejmiku w 

miarę potrzeby jednak nie rzadziej niż raz na kwartał. Nadzór nad działalnością samorządu 

województwa sprawuje Prezes Rady Ministrów i Wojewoda, a w zakresie spraw finansowych 

Regionalna Izba Obrachunkowa. 

Ad pkt 5.  

Głos zabrał Wójt Gminy, poinformował, że Plan Gospodarki Niskoemisyjnej to inaczej 

określenie wizji rozwoju gminy w kierunku gospodarki niskoemisyjnej, przynoszącej 

korzyści środowiskowe, społeczne i ekonomiczne. Celem jest zmniejszenie emisji gazów 

cieplarnianych, a zwiększenie efektywności energetycznej poprzez wdrażanie nowych 

technologii. Przyjęcie tegoż planu pozwoli na ubieganie się o środki zewnętrzne na realizację 

zadań w nim zapisanych, a mianowicie: 

1. Montaż kolektorów słonecznych, po raz drugi ze względu na zainteresowanie 

mieszkańców, na rok 2016, 

2. Modernizacja oświetlenia ulicznego, na rok 2020, 

3. Budowa elektrowni fotowoltaicznej we wsi Dubno, koszt około 3 mln zł z tego 80% 

środków można pozyskać z zewnątrz, 

4. Montaż elektrowni fotowoltaicznych dla rolników na prąd, w latach 2017-2019 

5. Budowa ścieżki edukacyjnej wzdłuż rzeki Nurzec, deptak od mostu w kierunku wsi 

Dubno, 

6. Budowa ścieżek rowerowych od Bociek po stronie wschodniej Gminy, 

7. Budowa wielofunkcyjnego budynku, Regionalnego Centrum, domu kultury, sale dla 

GOK, dla zespołów, miejsca przeznaczone na przedszkola  

8.  Ekologiczne wiaty przystankowe z bezpłatnym dostępem do Internetu, co można 

zobaczyć i zwiedzić w naszym regionie 

9. Budowa dróg na terenie gminy 

Wójt mówił, że potrzeb jest dużo a budżet gminy mały i w przyszłym roku będzie jeszcze 

mniejszy, ponieważ wskaźniki podatków są mniejsze. Prosił radnych, aby uchwałę w sprawie 

przyjęcia planu gospodarki niskoemisyjnej podjęli w dniu dzisiejszym, ponieważ jej termin 

podjęcia do dnia 31 października.. Przypominał i prosił radnych i sołtysów o potrzebie 

składania na piśmie pomysłów i wniosków do opracowania Strategii Gminy. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr VII/35/2015 Rady Gminy Boćki z dnia 23 października 2015 roku w sprawie 

przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Boćki”  

Podjęta jednogłośnie, „za” oddano 14 głosów 

Ad pkt 6 



4 

 

Glos zabrała Pani Skarbnik i omówiła projekty uchwał w sprawie wprowadzenia zmian do 

WPF i do budżetu gminy. Powiedziała, że w załączniku przedsięwzięcia trzeba ująć wszystkie 

te zadania, które zostały ujęte w planie niskoemisyjnym w rozbiciu na poszczególne lata. 

Brak wpisu zadania jednorocznego, ponieważ ono nie podlega. 

Pytań radni nie zgłosili. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała Nr VII/36/2015 Rady Gminy Boćki z dnia 23 października 2015 roku w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Boćki na lata 2015-2018 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2015-2022  

Podjęta jednogłośnie, „za” oddano 14 głosów. 

 

Następnie Skarbnik powiedziała, że projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu, jest w 

wersji omawianej na posiedzeniach komisji między innymi zabezpieczono dotację dla 

Gminnego Ośrodka Kultury 40 tys zł, dla Gminnej Biblioteki 3,5 tys zł, W Szkole 

Podstawowej w Andryjankach środki pozostałe z zakupu intencyjnego przeniesiono na 

zadania bieżące, dokonano przeniesień w ramach funduszu sołeckiego, na utwardzenie placu, 

na utrzymanie i koszenie pasa drogowego, zakup paliwa do samochodów w osp, opłacenie 

podatku od nieruchomości. 

Pytań radni nie zgłosili. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała Nr VII/37/2015 Rady Gminy Boćki z dnia 23 października 2015 roku w sprawie 

zmian w budżecie gminy na rok 2015   

Podjęta większością głosów, „za” oddano 11 głosów,  „przeciw’ -1,  „wstrzymało się - 2 .  

Ad. pkt 7. 

Wójt zapoznał z realizacją uchwał Rady Gminy. Powiedział, że w ostatnim okresie działała 

komisja do spraw suszy, składano wnioski, sporządzano protokoły. Na 2016 rok wskaźniki 

stawek podatkowych są niże, a tym samym budżet będzie mniejszy. Przed nami za dwa dni 

wybory, dużo niewiadomych zmian, co nam przygotuje nowy rząd i czy będziemy mieć 

środki na własny wkład, żeby składać wnioski i ubiegać się o pozyskanie środków z zewnątrz.  

Ad pkt 8 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał wnioski, które wpłynęły do Rady Gminy: 

1. Powiatowy Zarząd Dróg informuje, że w przyszłorocznym budżecie powiatu zostały 

zaplanowane do realizacji przy współfinansowaniu wspólnie z samorządem Gminy 

Boćki następujące zadania w zakresie budowy dróg na terenie naszej gminy i proszą o 

zajęcie stanowiska w tej sprawie: 

-  Wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi powiatowej Truski – Olszewo. 

Szacunkowy koszt 50 tys zł udział gminy 50% tj. 25 tys zł , 

- Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Torule do mostu na rzece Czarna. Planowana 

realizacja w ramach PROW 2014-2020. Udział gminy  94 843 zł, udział powiatu 

94 843 zł, pomoc UE 311 314 zł, 

- Wykonanie dokumentacji na przebudowę mostu położonego w ciągu drogi 

powiatowej Wylan przez rzekę Leśną wraz z dojazdami. Szacunkowa wartość zadania 

60 tys zł, udział gminy 50% tj. 30 tys zł. Realizacja robót budowlanych w ramach 

rezerwy budżetu państwa z dofinansowaniem do 50% i równym udziale jednostek 

samorządowych w roku 2017. 

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na współfinansowanie budowy powyższych dróg. 



5 

 

2. Straż Graniczna w Czeremsze wystąpiła z prośbą o udzielenie wsparcia finansowego 

w kwocie 5 tys zł na zakup paliwa do pojazdów służbowych Placówki SG w 

Czeremsze. Placówka w ramach współpracy propagować będzie wiedzę wśród 

mieszkańców gminy w zakresie zadań i uprawnień Straży Granicznej, zapewniać 

ochronę prewencyjną bezpieczeństwa i porządku publicznego, zwalczać przestępstwa 

i wykroczenia,  brać udział w masowych imprezach odbywających się na terenie 

Gminy Boćki. 

Radni nie wyrazili zgody na przyznanie środków dla Straży Granicznej w Czeremsze 

na zakup paliwa do samochodów. 

3. Pani J. P. zwróciła się o przyznanie środków z budżetu Gminy na zakup okien i drzwi 

do budynku mieszkalnego, który w miesiącu wrześniu spłonął w pożarze. Otrzymała 

już wsparcie z GOPS i od osób prywatnych, ale pomoc ta jest nie wystarczająca żeby 

odbudować dom. 

Budżet Gminy są to środki publiczne i nie można przeznaczyć na cele prywatne, brak 

podstaw prawnych. Postanowiono podanie przekazać według właściwości do dalszego 

rozpatrzenia Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej. O ile Gminny Ośrodek 

będzie miał podstawę do udzielenia pomocy, a nie dysponuje środkami pieniężnymi, 

może wystąpić o zwiększenie dotacji i Rada Gminy zwiększy środki. 

Pan Maciej Bobel powiedział, że swoją jedną dietę przeznaczy na pomoc Państwu P. 

4. Sekretarz Gminy poinformował, że Urząd Miejski w Białymstoku Departament Spraw 

Społecznych wystąpił ponownie z pismem o zawarcie porozumienia na wnoszenie 

opłat za pobyt mieszkańców z terenu naszej gminy w Izbie Wytrzeźwień w 

Białymstoku. Koszt pobytu wynosi 250 zł. 

Radni nie wyrazili zgody na przyznanie dotacji, koszt pobytu winni ponosić i opłacać 

osoby korzystające z usług Izby. 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący zamknął obrady. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Paweł Rzepniewski 

 


